
 
 

EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU 

 

PROTOKOLL nr 10 

 
Aruküla          26. oktoober 2022 

 

 

 

 

Algus kell: 18:00, lõpp kell: 20:35 

 

Juhatas ja protokollis: Reelika Pirson-Heinloo 

Võtsid osa: Eliis Kahlo,  Kaido Kirsip, Heimar Leoste, Tiina Rühka, Maarja Sikut ja Garina 

Toomingas. 

Kutsutud: raamatupidamise osakonnajuhataja Evelyn Velberk, haldus- ja 

arendusosakonnajuhataja Riina Rand ja vallavanem Raul Siem. 

Puudusid: Andres Kallaste, Ants Kivimäe, Mihkel Must, Heidi Peramets, Andre Sepp, Meeli 

Teder ja Kalev Villem.  

 

Päevakord: 

1. ÜVK ühinemine  

2. Vallavalitsuse struktuur 2023 

3. Lisaeelarve nr 3 vastuvõtmine 

4. Raasiku valla eelarve täitmise 9 kuu ülevaate andmine (Evelyn) 

5. Raasiku valla arengukava (arutelu, kas olemasolev vajab muutmist või tuleks 

algatada uus) 

6.  Jooksvad küsimused (Kiviloo koolimaja müük ja info müüdavate kinnistute 

kohta) 

 

1. ÜVK ühinemine  

Sergei Kivi andis ülevaate senini toimunust. On jõutud kahe omavalitsuse Raasiku ja Anija valle 

poolt kokkuleppele, millega ühinemine toimuks 50/50 printsiibil.  

E. Velberk: Varade nimekirjast nähtub, et seal hulgas on ka sadeveetrenaazid. Miks need selles 

sees on, kas sellega kaasnevad ka ühisettevõttele mingid tegevused ja kes nende tegevuste eest 

maksab?  

S. Kivi: kõik sadevee temaatika ei ole tariifiga kaetud. Mistahes tegevused sadeveega on 

omavalitsuse finantseerida. Tariifiga on seotud siis, kui ta mistahes piirkonda teenindab. 

Investeerimiskavas me leidsime, selliselt jämedalt võttes, et Raasiku pool jääb investeerida ca 

5milj. ulatuses ja Anija poolel ca 3milj. ulatuses. Arvestasime kava koostamisel just nende 

tegevustega, mis on arengukavades väljatoodud, mida eeldatakse, et viiakse ellu toetuste najalt. 

Samas on käsitletud ka seda investeerinut, mis on järgmisel aastal planeeritud Raasikule 

reoveepuhasti rajamiseks. Anija poolelt on planeeritud järgmisel aastal reoveepuhastile võresõel, 

mis läheb maksma sa 200 000 eurot.  

R. Pirson-Heinloo: See raha tuleb kuskohast? 

S. Kivi: Raven OÜl on hetkel laenukoormus ca 488 000 eurot ja Velko OÜl on ca 300 000 eurot. 

Anija pool on teinud ettepaneku, et see 200 000 euro ulatuses, et perspektiivne vee-ettetvõte (uus 



 

Raven OÜ) võtaks laenu ja see jääks siis Anija poole peale. Kuna on 50/50 jagunemine, siis 

kõikvõimalikud laenud jäävad kummalegi poolele konsolideerimiseks. 

M. Sikut: selline lähenemine tundub aus, kuna nii jääb Raasiku elanike kogutud raha meie valla 

investeeringuteks. 

E. Velberk: Hind on täna erinev- kas see ühtlustatakse? 

S. Kivi: Anija on tõstnud vee hinna peaaegu meie tasemeni, mis on küll natuke madalam aga 

need ühtlustatakse. Tariifi 2023 ei muudeta aga ühtlustatakse.  

E. Velberk: meil on juriidilised ja füüsilised isikud erineva hinnaga, kas need ka ühtlustatakse? 

S. Kivi: jah, kuna see on ka Konkurentsiameti üks nõuetest, et selliseid erisusi ei oleks. 

E. Velberk: Varasemalt on räägitud, et Raasikule oleks vaja ca 10milj. eurot tööde tegemiseks. 

Tabelist on näha, et nüüd oleks vaja 5milj. eurot? 

S. Kivi: see 10milj. eurot oli selline arvatav aga siia oleme kokku võtnud need tööd, mis on 

arengukavades sees, kuid kõige täpsemaks hinnad selguvad hanke käigus.  

Komisjon toetas liitumist. 1 liige jäi erapooletuks.  

 

2. Vallavalitsuse struktuur 2023 

R. Siem tutvustas planeeritavat struktuuri: 

1. Arendusjuht – uus ametikoht. Loodava ametikoha peamiseks eesmärgiks on valla 

arendustegevuste edendamine ning arengukavade koostamine ja koordineerimine. 

Projektitaotluste koostamine, nende tähtaegne esitamine ning monitooring, projektide 

elluviimise korraldamine koos vastavate aruannete koostamise ja esitamisega. Struktuuris on 

arendusjuht vallavanema otsealluvuses. 

2. Volikogu sekretär – 0,3 koormusega ametikoht kaotatakse kuna volikogu sekretäri 

funktsioon on viidud registripidaja ametiülesannete hulka. Muudatus on formaalne ning mõju 

eelarvele puudub. 

3. Kommunikatsioonispetsialist – uus ametikoht. Loodava ametikoha eesmärgiks on 

koordineerida, korraldada ja toetada Raasiku vallavalitsuse suhtlust avalikkusega. Suurendada 

vallavalitsuse tegevuse läbipaistvust, sõnumite selgust ning seeläbi inimeste teadlikkust 

omavalitsuse toimimisest. Struktuuris on kommunikatsioonispetsialist vallavanema 

otsealluvuses.  

4. Haridus- ja kultuurispetsialist – uus ametikoht.  Loodava ametikoha eesmärgiks on valla 

haridus- ja kultuurivaldkonna alaste tegevuste korraldamine. Valdkondlike analüüside, 

arengusuundade ja eesmärkide kavandamine ning elluviimine.  

5. Juhtumikorraldaja – ametikoht kaotatakse. Ametikohale puudub vajadus. Funktsioonid 

kattuvad perede- ja ennetustööspetsialist ametiülesannetega.  

6. Haldus- ja ehitusosakond – struktuuriüksuse nimi muudetakse (endine nimetus Haldus- 

ja arendusosakond). Nime muutmise põhjuseks on kommunikatiivne vajadus. Senine 

struktuuriüksuse nimetus ei ole laiemale üldsusele arusaadav ega kajastanud üksuse tegelikku 

töö sisu ega eesmärki.   

7. Haldus- ja ehitusosakonna juhataja – ametikoha nimetus viiakse vastavusse 

struktuuriüksuse nimetusega.  

8. Haldusspetsialist – uus ametikoht. Tagada efektiivne haldusteenus ning ühtlasi avalike 

alade korrashoid. Haldusspetsialisti töökohustuseks on valla objektide ehitus- ja remondi 

tegevuse korraldamine, samuti üürilepingute haldamine. Lisaks hoonete ja rajatiste 

heakorratööde ja üldise korrashoiu koordineerimine ja korrashoiu tagamine.  

10. Koristaja – ametikoha täidetavust vähendatakse struktuuris seniselt 1,5 ametikohalt 0,7 

ametikohani. Tegemist on formaalse muutusega, kuna juba praegu moodustub koristusteenuse 

koormus 0,7 ametikoha mahus.  



 

11. Bussijuht – ametikoht kaotatakse. Ametikoht käesoleval hetkel täitmata. Kuna uus 

koolibussi teenuse hange katab ära kõik valla vajadused, puudub nimetatud ametikoha vajadus 

ka struktuuris.  

12. Finantsosakond – struktuuriüksuse nimi muudetakse (endine nimetus Rahandusosakond). 

Nime muutmise põhjuseks on kommunikatiivne vajadus. Senine struktuuriüksuse nimetus ei ole 

kaasaegne,  laiemale üldsusele arusaadav ega ka kohalike omavalitsuse praktikatele vastav.  

13. Finantsjuht - ametikoha nimetus viiakse vastavusse struktuuriüksuse nimetusega.  

14. Pearaamatupidaja – ametikoha nimetuse muutus (endine nimetus - juhtiv raamatupidaja). 

Ametikoha nimetus viiakse vastavusse töö tegeliku sisuga.  

Mõju eelarvele on ca 132 448,00 eurot.  

T. Rühka: Kas see teema on olnud arutusel Vallavalitsuse istungil ja kas kõik vallavalitsuse 

liikmed olid nõus sellise muudatusega? Valla dokumendiregistris protokoll sellise otsuse kohta 

puudub. 

R. Siem: See oli Vallavalitsuses ja kõik olid nõus. 

T. Rühka: Me peaks komisjonis kaaluma, kas praeguses olukorras on sellise personali muudatuse 

tegemine mõistlik, mis toob lisakulusid eelarvesse?  

M. Sikut: Arvan, et see toob kaasa vallala parema teenuse, nt arendusjuht, kes tegeleks 

projektidega, tooks vallale ka raha juurde. Oleme jõudnud täna sinnani, et praeguses haldus- ja 

arendusosakonnas on töökohad täidetud, aga ikka on valdkondi, kus saaks paremini.  

R. Pirson-Heinloo: kui ma vaatan ametijuhendeid, siis need ülesanded ei ole sellised 

igapäevased. Esmalt võiks proovida arendusjuhi ja haldusjuhi samas isikus otsida.  

M. Sikut: me ilmselt ei leia sellist isikut ja ikka jääb probleem üles. 

T. Rühka: aga kommunikatsioonijuht, kas on ikka tänases olukorras vajalik? 

G. Toomingas: kas lasteaia asutuste töötajad saavad ka lisaraha juurde, kui me oleme nüüd 

võimelised nii palju ametnike juurde võtma? Kas sotsiaalosakond juurde võetava isiku 

tööülesanded kattuvad? 

H. Leoste: kas selle lisaraha on eelarves juba arvestatud ja mis on selle katteks? Plaanide järgi 

hakkab struktuur kehtima 1.jaanuarist 2023, et kas peab ikka kohe kõik ametnikud tööle võtma. 

Võiks kaaluda alguses, millised on kõige kriitilisemad ametkohad ja äkki neid ajatada. Kas on 

prognoositud, mis jääb siis tegemata või on eeldused, et laekumised on head. 

E. Velberk: Järgmise aasta eelarvet veel ei ole, aga varasem praktika on ka olnud, et me ei pruugi 

kohe hakata ametkohti täitma, et kate peab ikka olema. Eelarvesse ei saa ka planeerida, kui ei 

ole kohti. 

R. Pirson-Heinloo: volikogu sekretäri ametikoht liidetakse registripidaja tööülesannetega. Kas 

registripidaja palk tõuseb selle võrra? 

 

K. Kirsip liitus 19.05   

 

E. Velberk: registripidaja ja volikogu sekretäri tasu tuleks sellisel juhul kokku liita. 

G. Toomingas: kui registripidaja peaks vahetuma, kas uus inimene on ka nõus siis volikogu 

sekretäri tööd tegema? Need on ikkagi väga erievad asjad. 

R. Siem: Kui on tööülesandena sees, siis on kohustatud tegema. 

Komisjon otsustas järgmiselt: 1 oli poolt, 1 oli vastu, 2 jäid erapooletuks ja 3 olid poolt kui 

ametikohad ajatatakse arvestades eelarvet. 

 

3. Lisaeelarve nr 3 vastuvõtmine 

E. Velberk tutvustas lisaeelarve nt vastuvõtmist.  

Komisjon toetas lisaeelarve nr 3 vastuvõtmist, 1 liige jäi erapooletuks. 

 



 

4. Raasiku valla eelarve täitmise 9 kuu ülevaate andmine 

E. Velberk tutvustas valla eelarve täitmist 9 kuu kohta. 

Komisjon võttis info teadmiseks. 

 

T. Rühka lahkus 20.10 

 

5. Raasiku valla arengukava 

Oli arutelu, kas olemasolev vajab muutmist või tuleks algatada uus.  

Komisjon otsustas toetada arengukava muutmist.  

 

6. Jooksvad küsimused (Kiviloo koolimaja müük ja info müüdavate kinnistute kohta) 

M. Sikut andis ülevaate Kiviloo koolimaja müügi osas. Vahepeal on toimunud suhtlus 

külavanemaga. M. Sikut võtab veelkord külavanemaga ühendust ennem 8.11.2022 volikogu 

istungit, et selgitada, kas külal on seda hoonet ikka mõistlik omada ja see oleks neile jõukohane 

hallata.  

R. Siem andis ülevaate müüdavatest kinnistutest. Raasikul läheb kohe müüki Paju tänaval 

kinnistu ja Arukülas, Raja tn 10. Kuna bilansiline väärtus on neil väiksem kui 6400 eurot, siis 

volikogu nõusolekut neile võtma ei pea.  

Komisjon võttis info teadmiseks. 

 
 

(allkirjastatud digitaalselt) 

 

Järgmine komisjon: 

30. novembril 2022, kell 18:00 volikogu saalis. Komisjoni koosoleku viib läbi Andre Sepp 

 

Reelika Pirson-Heinloo 

koosoleku juhataja/protokollija   

 

 
 


